
     Protokół Nr X/07
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 29 maja 2007 roku

Otwarcie obrad – godz. 1510

Zamknięcie obrad – godz. 1910

Ad. 1
Obrady otworzył  Przewodniczący RM witając radnych, sołtysów i przybyłych gości.

Ad. 2
Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są  prawomocne  –  w  sesji 
uczestniczyło  12  radnych  (lista  obecności  radnych  oraz  lista  obecności  sołtysów  i  gości  zaproszonych 
stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał  radną Stefanie Radomińską.

Ad. 4
Przewodniczący RM – zaproponował aby protokół z sesji Rady Miejskiej przyjąć bez odczytywania, 
gdyż radni mogą zapoznać się z nim wcześniej w Biurze Rady.

 Przewodniczący  RM –  zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu  Nr  IX/07  z  sesji  Rady  Miejskiej  w 
Radkowie z dnia 30 kwietnia 2007 roku.
Nie wniesiono uwag do protokołu  sesji RM z dnia 30 kwietnia 2007 roku i przystąpiono do głosowania nad 
jego przyjęciem:
głosowało 12 radnych:   za – 10     przeciw – 0     wstrzymało się –2.

Ad. 5
 Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym porządku obrad 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).
Przystąpiono do głosowania  nad przyjęciem proponowanego porządku obrad:
Głosowało 12 radnych:  za – 12   przeciw – 0  wstrzymało się – 0.
O godz. 1515 liczba radnych zwiększyła się do 14 – w sesji uczestniczyli radni P. Trybus i R. Markowicz.

Ad.6



W. Czarnecka – Prezes Fundacji Odnowy i Modernizacji Wambierzyc złożyła sprawozdanie z 
działalności fundacji za 2006 rok ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

T. Harłukowicz – Prezes Stowarzyszenia Radków – Anrőchte złożył sprawozdanie z działalności 
stowarzyszenia za 2006 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

O godz. 1517 liczba radnych zwiększyła się do 15 – w sesji uczestniczyła radna B. Kopalko.

Cz. Jarzyńska – Prezes Stowarzyszenia TPDz  w Radkowie złożyła sprawozdanie z działalności 
stowarzyszenia za 2006 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

A. Kukurba – zapytał, dlaczego w 2005  roku ilość przywożonej żywności była znacznie mniejsza w 
stosunku do roku  2006. 

Cz. Jarzyńska – wyjaśniła, że były to początki wchodzenia w  temat. W  2005 roku TPDz nawiązało 
współpracę z Bankiem Żywności  a w roku 2006 nawiązało szeroką współpracę z Bankiem Żywności i 
Caritas Polska.

O godz. 1525 przybył Dyrektor GZUP Mirosław Pejski.

Przewodniczący RM poinformował, że zaproszony na sesję Pan M. Onak – Prezes Stowarzyszenia 
Agroturystycznego „ Góry Stołowe’ nie przybędzie z powodu choroby, sprawozdanie dostarczy do Biura 
Rady. 

Ad.7

T. Pawłowski – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Sportu i Turystyki w Radkowie złożył  informację:
 o przygotowaniu obiektów sportowo – rekreacyjnych oraz bazy noclegowej do sezonu letniego 
( informacja stanowi załącznik do protokołu).

J. Gorczycki – zapytał, czy Ratrak zdał egzamin w sezonie zimowym.

T. Pawłowski – odpowiedział, że nie było zbyt wiele takich dni aby turyści mogli korzystać z tras, 
niemniej jednak reklama poszła na całą Polskę co pozwoliło, aby trasy narciarskie w Parku Narodowym 
ruszyły. Trasy narciarskie zostały bardzo dobrze ocenione przez turystów.

Ad.8

T.Pawłowski – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki w Radkowie złożył informację o 
przygotowaniach do obchodów Dni Radkowa (Kraina Gór Stołowych – Jarmark Stołowogórski) – 
(informacja stanowi załącznik do protokołu).

Ad.9

Z-ca Burmistrza – przedstawiła informację o przygotowaniach do wypoczynku letniego (informacja 
stanowi załącznik do protokołu).



Cz. Jarzyńska –  przedstawiła plan wycieczek organizowany dla dzieci przez TPDz.

Ad.10

M. Pejski – Dyrektor GZUP w Radkowie – złożył sprawozdanie z wykonania planu remontów bieżących 
i kapitalnych w budynkach, których gmina jest właścicielem za rok 2006 (sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu).

O godz.1615  Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
O godz. 1630 wznowiono obrady.

Ad. 11

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 28 kwietnia 2007 roku do 25 maja 2007 roku 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).
A. Kukurba – zapytał Burmistrza, czego będzie  dotyczyła działka Nr 855/6 Pana Raganiewicza.

Burmistrz – wyjaśnił, że Pan Raganiewicz wystąpił do Powiatu o udzielenie  pozwolenia wodnoprawnego  na 
pobór wody z potoku Posna, dla potrzeb dwóch stawów projektowanych na terenie Radkowa .

J.  Gorczycki  –  zaproponował,  aby indywidualne  wnioski  składane przez  mieszkańców,  dotyczące  planu 
miejscowego były bezpośrednio kierowane do osoby zajmującej się danym zagadnieniem.

Burmistrz –uważa, że jest to dobra podpowiedź, wnioski będą przyjmowane przez Pana S. Dunaja.

Cz. Jarzyńska – zwróciła uwagę na źle zaparkowane samochody  w Wambierzycach przy ul. Polanickiej.

Burmistrz – poinformował, że Straż Miejska  nie ma uprawnień do wystawiania mandatów i do interwencji na 
terenie który nie należy do gminy, takie zgłoszenia  kierowane są do Policji, która nie zawsze reaguje

A.Kukurba  –  zapytał,  jak  Burmistrz  rozwiąże  problem  dojazdu  i  parkowania  do  prywatnych  posesji  na 
Zalewie.

Burmistrz  –  odpowiedział,  że  właściciele  którzy  posiadają  miejsce  do  parkowania  przy  swojej  posesji, 
dostaną upoważnienia do wjazdu. W pobliżu Zalewu jest parking na którym można parkować, Straż Miejska 
będzie wystawiała mandaty za nieprzestrzeganie znaków na Zalewie.



Ad. 12

Druk NR 1  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2007 rok.

Skarbnik Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

 Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za – 15      przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

O godz. 1745 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
O godz. 1756 wznowiono obrady.

 

Ad. 13
Nie było.



Ad. 14
Interpelacje radnych.

Ad. 15

 Przewodniczący RM – poinformował, że do Rady Miejskiej w Radkowie wpłynęło pismo Józefa Obolewicza, 
w sprawie unieważnienia  wyborów sołtysa wsi Ścinawka Górna z uwagi  na naruszenie zapisów Statutu 
Sołectwa odbytych podczas zebrania wiejskiego w dniu 3 marca 2007roku. Rada Miejska   zapoznała się z 
wyjaśnieniem Burmistrza Miasta i Gminy Radków na komisjach , Przewodniczący RM odczytał propozycje 
odpowiedzi w przedmiotowej sprawie i złożył wniosek o przyjęcie propozycji odpowiedzi na pismo Pana J. 
Obolewicza ( propozycja odpowiedzi stanowi załącznik do protokołu).

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem wniosku Przewodniczącego RM w sprawie przyjęcia propozycji 
odpowiedzi  na pismo Józefa Obolewicza:
Głosowało 15 radnych:   za – 12,   przeciw – 1,   wstrzymało się –2.

Przewodniczący RM – odczytał  propozycje odpowiedzi na pismo, w sprawie obniżenia wynagrodzenia w 
związku  z  brakiem  kwalifikacji  nauczycielce  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  w  Wambierzycach  jakie 
wpłynęło do Rady Miejskiej. Przewodniczący RM złożył wniosek o przyjęcie propozycji odpowiedzi na pismo 
Pani E. Jędrzejewskiej ( propozycja odpowiedzi stanowi załącznik do protokołu).

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem wniosku Przewodniczącego RM w sprawie przyjęcia propozycji 
odpowiedzi  na pismo Pani E. Jędrzejewskiej :
Głosowało 15 radnych:    za – 15,     przeciw – 0,    wstrzymało się – 0.

A .Kukurba – zaproponował, aby pracodawca zrekompensował utracone przez nauczycieli zarobki.

Burmistrz – wyjaśnił,  że pracodawca nie może postąpić inaczej.  Sprawa nie jest prosta, ustawa nie jest 
jednolita   co spowodowało,  że nauczyciel  mimo nabytych kwalifikacji  może pracować otrzymując niższe 
wynagrodzenie.  Burmistrz  postanawia  zrekompensować  utracone  zarobki  poprzez  dopłatę   za  podjęte 
studia.

  
Przewodniczący RM – odczytał  propozycje odpowiedzi na pismo, w sprawie obniżenia wynagrodzenia w 
związku  z  brakiem  kwalifikacji  pracownikom   Gminnego  Przedszkola  Publicznego  w  Radkowie  jakie 
wpłynęło do Rady Miejskiej. Przewodniczący RM złożył wniosek o przyjęcie propozycji odpowiedzi na pismo 
pracowników GPP( propozycja odpowiedzi stanowi załącznik do protokołu).

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem wniosku Przewodniczącego RM w sprawie przyjęcia propozycji 
odpowiedzi  na pismo pracowników GPP :
Głosowało 15 radnych:    za – 15,     przeciw – 0,    wstrzymało się – 0.

Przewodniczący RM – odczytał propozycję odpowiedzi na protest mieszkańców wsi Tłumaczów złożony na 
sesji w dniu 30 kwietnia 2007 roku przez radnego J. Gorczyckiego dotyczący uchwały Nr VIII/37/07 Rady 
Miejskiej  w  Radkowie  z  dnia  10  kwietnia  2007  roku  w  sprawie  zaopiniowania  „Studium ochrony  przed 
powodzią Kotliny Kłodzkiej ze szczególnym uwzględnieniem ochrony miasta Kłodzka”. Przewodniczący RM 
złożył wniosek o przyjęcie propozycji odpowiedzi( propozycja odpowiedzi stanowi załącznik do protokołu).



J. Gorczycki – nawiązując do złożonego protestu radny uważa, że nie zostały zachowane pewne zasady. 
Radni  głosowali  za wariantem zalewu rekreacyjnego,  ale czy mieszkańcy na takie rozwiązanie wyrażają 
zgodę . Uważa że, z  ludźmi trzeba rozmawiać, informować o wprowadzanych zmianach , radni  nie znają 
tematu a głosują . Nawiązując do spotkania w 2004 roku w Scinawce Górnej został  przedstawiony kilku 
osobom z Tłumaczowa fakt powstania planu rozwiązania podtopień ze strony rzeki Ścinawki.

Burmistrz – wyjaśnił  że, były prowadzone rozmowy w Ścinawce Górnej,  uczestnicy spotkania nie chcieli 
przyjąć do wiadomości że, jest to studium wstępne. Prace miały zakończyć się dużo wcześniej ale dopiero w 
grudniu wprowadzono plany zagospodarowania przestrzennego dla Tłumaczowa. Studium wstępne zostało 
skierowane  do  nas  do  zaopiniowania  i  Rada  Miejska  skorzystała  z  przysługujących  jej  uprawnień, 
opowiedziała się za wariantem obejmującym ochronę czynną z rozszerzeniem o funkcję rekreacyjną.

J.  Gorczycki  –  zapytał,  w  jakim  terminie   może  odbyć  się  spotkanie  Burmistrza  z  mieszkańcami 
Tłumaczowa.

Burmistrz – jest to realne w połowie czerwca, wtedy spotkam się z mieszkańcami Tłumaczowa. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem wniosku Przewodniczącego RM w sprawie przyjęcia propozycji 
odpowiedzi na protest mieszkańców wsi Tłumaczów: 
Głosowało 15 radnych:    za – 12,     przeciw – 0,    wstrzymało się – 3.

Przewodniczący RM – poinformował, że do Rady Miejskiej wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze do uchwały 
Nr VII/35/07 z dnia 30 marca 2007 roku w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach 
pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich przyznawania. Pismo zostało odczytane 
przez Przewodniczącego RM.

J. Pabian – zapytał, jak będzie wyglądało dzielenie środków na funduszu zdrowotnym nauczycieli.

Burmistrz – wyjaśnił, że podział środków został skierowany do  kompetencji Burmistrza.

Z. Sokołowska – Kulas – radca prawny – wyjaśniła, że Rada przekroczyła swoje kompetencje powołując 
komisje  do  przydzielania  świadczeń  nauczycielom  i  w  kompetencji  Burmistrza  zostaje  przyznawanie 
środków funduszu zdrowotnego nauczycieli.

Przewodniczący RM udzielił głosu Andrzejowi Sokół właścicielowi spółki Sokół- Melafir.

A .Sokół – poprosił o zabranie głosu  celem złożenia wyjaśnień dotyczących jego osoby i firmy jak również 
Burmistrza i Rady. Został złożony donos do prokuratury jakoby niezgodnie z prawem zostały przez naszą 
firmę nabyte grunty i koncesje na wydobycie kruszywa. Jest to dzieło konkurencji,  nie jesteśmy w stanie 
zapobiec  pisaniu  takich  paszkwili  i  z  tego  powodu wyrażam smutek  i  żal,  że ta  sprawa dotyka  ludzi  z 
zewnątrz. Po zakończonym postępowaniu w ślad za tym pójdzie doniesienie do prokuratury o popełnieniu 
przestępstwa.  Będziemy się  domagali  wysokiego  odszkodowania,  które  zostanie  przeznaczone  na  cele 
społeczne.

J.  Gorczycki  –  wyraził  wątpliwość  co do uczciwości  firmy Melafir,  gdyż  na  tablicy  ogłoszeń  wisi  pismo 
komornika.  

A .Sokół – firma z którą podpisaliśmy umowę na zakup udziału w firmie nie dostała zezwolenia na zakup 
tych udziałów. Kiedy nadejdzie odpowiedni moment zwrócimy wpłacony zadatek w każdej chwili. 



J. Gorczycki – odczytał obwieszczenie komornika.

A .Sokół  – oznajmił,  że są to sprawy biznesowe z których nie musi się tłumaczyć.  Nie rozumie intencji 
radnego Gorczyckiego i celu odczytanego obwieszczenia.

A. Kukurba – wyraził słowa uznania dla A. Sokoła , chciałby aby tacy ludzie pracowali na terenie Radkowa.
 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki odczytał protokół z posiedzenia komisji z dnia 
25 maja 2007 roku, oraz sprawozdanie z przeprowadzonych wizytacji w placówkach oświatowych na terenie 
Gminy Radków.

Cz. Jarzyńska – zapytała Burmistrza, jak wygląda sprawa budynku po Milanie.

Burmistrz  –  odpowiedział,  że  nie  jest  upoważniony  do  udzielania  szczegółowych  informacji.  Są  osoby 
zainteresowane adaptacją budynku na centrum konferencyjne z zapleczem restauracyjnym.

S. Hajłasz  – podziękował  w imieniu  organizatorów i  społeczności  wsi  Ścinawka Górna  za pomoc przy 
organizacji festynu.

Burmistrz  –  poprosił  Przewodniczącego RM o  przełożenie  terminu  odpowiedzi  na  wnioski  (przebudowa 
dróg), które zostały złożone na ostatniej  sesji  i z zebrań sołeckich, gdyż na niektóre z nich nie otrzymał 
odpowiedzi (Rejonowy Zarząd Dróg). Dzisiaj był terminowo zobligowany do udzielenia odpowiedzi.

Przewodniczący RM poddał wniosek Burmistrza pod głosowanie:
Głosowało 15 radnych:     za – 15,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Burmistrz  -  podziękował  za  przyjęcie  wniosku.  Nawiązał  do  wypowiedzi  A.  Sokoła  uważa,  że  problem 
kamieniołomów  w Tłumaczowie urósł do wysokiej rangi, Burmistrz obawia się sytuacji patowej, dojdzie do 
tego, że gmina będzie bezsilna w podjęciu działań wspierających. Z wypowiedzi Pana Sokoła wynika, że 
inwestorzy  nie  są  dojrzali  i  nie  dorośli  do  tak  wielkich  inwestycji.   Do Urzędu  wpłynęły  dwa wnioski  o 
użyczenie byłej linii kolejowej z Tłumaczowa do Ścinawki Średniej od firm które ze sobą rywalizują, w tej 
sytuacji nie będzie mógł wydać zgody żadnej z tych firm.

A.Sokół – wystąpiliśmy do Gminy o użyczenie byłego torowiska, aby nie rozjeżdżać dróg samochodami . 
Firma GEOBUD też złożyła wniosek, tylko dlatego aby  odciągnąć nas od  linii kolejowej. Mimo tego zawsze 
jestem gotowy do współpracy z Panem Wiltowskim. Wiem, że trwają rozmowy z Czechami o odbudowie linii 
kolejowej Ścinawka Średnia – Tłumaczów do realizacji tego projektu może dojść w przyszłym roku

A. Kukurba – uważa, że takim ludziom jak pan Sokół należy pomagać.

F. Majdak – poinformował, że na terenie wsi Ścinawka Średnia ruszyła zbiórka odpadów, jako sołtys wsi 
chciałby uzyskać informacje o terminie ich wywozu w celu poinformowania mieszkańców.

T.  Pawłowski  –  przekazał  informację,  że  na  terenie  gminy  odbyła  się  V  Edycja  Kwietnego  Biegu, 
uczestniczyli w nim uczniowie szkół podstawowych i gimnazjalnych.

Z-ca Burmistrza – poinformowała, że w dniu 31 maja 2007 roku w Ścinawce Średniej odbędą się  obchody 
Dnia Dziecka pod hasłem „Zachowaj Trzeźwy Umysł” i w imieniu Komitetu Organizacyjnego i społeczności 
uczniowskiej zaprasza na obchody. 

    
Ad. 16



Po wyczerpaniu porządku obrad   Przewodniczący RM zamknął X sesję Rady Miejskiej w Radkowie

Protokołowała: Lucyna Połowczuk
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